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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
ARBETSUTSKOTTET 

 
 

PROTOKOLL NR 7, 2008-2009 
 
 
Tid: 18/4 – 19/4 2009 
Plats: Stockholm 
Deltagare: GRO PO Damberg, IPGRO Kenneth Persson Controller LarsGunnar Holmberg 

VGRO Jan Lofjärd 
 
 
§ 135 Mötets öppnande. 

GRO PO Damberg hälsade AU välkomna och öppnade mötet. 
 
 
§ 136 Anmälan av övriga frågor.  

§ 153 a, FUU-IT-kommittén 
§ 153 b, Återinförande av utbildningsråd MD 101 
§ 153 c, Skrivelse från LC Österåker ang. Lions ekonomi 
§ 153 d, Resepolicy 
§ 153 e, Eldsjäl 
§ 153 f, Kreditkortsläsare 
§ 153 g, Företagskort 
§ 153 h, Omval DG 
§ 153 i, Återremiss valnämnden 
§ 153 j, Estlands 20-års Jubileum 
§ 153 k, ID-handling Lions  

 
 
§ 137 Fastställande av dagordning.. 

Med ovanstående ändringar fastställdes ärendelistan 
 
 

§ 138 Ekonomi. 
Controller LarsGunnar gick igenom budgetutfallet per den 31/3-09. Den positiva 
tendens som funnits håller i sig. Den visar på ett litet överskott när 
verksamhetsåret är slut. 
 
LarsGunnar gick också igenom projektsaldona per den 15/4-09.   Bilaga 163 
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§ 139 Placeringskommittén. 
 

Utestående placeringar är i dagsläget. 

 

a) Kortfristiga placeringar 
1) 3 000 000, specialinlåning hos SEB till 0,81 % med förfall 2009-04-

20. 
2) 1 000 000, företagscertifikat utgivet av SSAB till 1,40 % med förfall 

2009-06-24. 
3) 2 000 000, företagscertifikat utgivet av Assa Abloy till 2,48 % med 

förfall      2009-07-07. 
4) 2 000 000, företagscertifikat utgivet av Sandvik till 2,41 % med 

förfall 2009-07-09. 
5) 1 000 000, företagscertifikat utgivet av Assa Abloy till 1,40 % med 

förfall      2009-09-24. 
b) Långfristig placering 

Eldsjäls Biståndsfond, blandfond med ca 80 % aktier, marknadsvärde ca 
580 000. 

SEB Asset Selection, värde ca 197 000 kr. 
 

 
§ 140 Beslutskontrollen. 
 Dokumentet gicks igenom och uppdaterades 

 
 

§ 141 FUU.  
Inget material har inkommit inför AU-mötet. 

 
 
§ 142 Hjälpkommittén. 

GRO P-O föredrog bil. 152. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR efter beredning och hjälpkommitténs utlåtande att inte 
engagera sig i MYC4. 
 
GRO P-O föredrog bil. 153. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att gå på förslagsställarens linje att IPGRO Kenneth finns 
som backup i frågeställningen. 
 
 GRO P-O föredrog bil.154. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att verka för att distrikten söker intresserade till MSB´s 
kurser. 
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§ 143 Ungdomskommittén. 
GRO P-O föredrog bil. 151 från ungdomskommittén. 
Beslut: 
1. AU noterar den skriftliga rapporten och lägger den till handlingarna 
 

 
§ 144 Kontoret - arkiv 

GRO P-O gick igenom den tänkta semesterplaneringen och bemanningen under 
sommaren. 

GRO P-O tog också upp frågan gällande företagskort för att ha möjlighet att 
handla varor och tjänster till MD 101. Idag finns inget kort knutet till MD 101 
vilket har lösts med de anställdas privata kort. 
Beslut: 
1. AU tog beslut att söka företagskort via vår bank och ställa ut det på GRO 

 
 
§ 145 Intressekonfliktanmälan. 

GRO P-O föredrog bilagorna 149 och 150 gällande intressekonfliktförsäkran. 
Beslutet togs redan under verksamhetsåret 1999-2000 men har inte använts 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att intressekonfliktförsäkran läggs in i MD 101´s 
arbetsordning och att det dessutom ligger som ett eget policydokument. 
Controllern blir ansvarig för att beslutet blir kontinuerligt verkställt. 
 

    
§ 146 Vitboken. 

GRO P-O föredrog bil. 136. AU diskuterade ämnet och efterlyste mer 
information i ärendet. 
Beslut: 
1. AU uppdrar åt IPGRO Kenneth att göra en sammanställning av övrig 
information i ärendet och framlägger detta som en bilaga inför GR 7. 
 

 
§ 147 Europa Forum. 

VGRO Jan informerade om sina tankar runt antalet deltagare till EF 2009 som 
reser på MD´s bekostnad 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta att följande personer representerar MD-101 på 
Europa Forum, GRO, VGRO, YED och BYED 
 
AU diskuterade turerna runt MD´s deltagande på EF´s musiktävling och kom 
fram till följande. 
Beslut: 
1. AU anser att deltagande på EF´s musiktävling inte har något med Orkester 
Norden att göra och inte heller skall drabba medel tillhörande Orkester Norden, 
varför AU föreslår GR att besluta att inte deltaga. 
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§ 148 IT. 
Mer information under övriga frågor, punkt a. 
 
 

§ 149 RM 2009. 
GRO P-O informerade om anmälningsläget. Till dags dato har bara 400 personer 
anmält sig. P.g.a. detta har anmälningstiden förlängts till 1 maj. 
 
 

§ 150 Convention 2009. 
GRO P-O informerade om att det tyvärr bara är 7st distrikt som deltar och 
skickar resenärer till Minneapolis. Totalt är det 16 resenärer som åker. Det finns 
ett par utflykter under vistelsen i Minneapolis och samtliga har svensktalande 
guide. 
 
AU diskuterade tillsättandet av en Convention/Resekommitté som skulle arbeta 
med frågor runt Conventionresor, Riksmöten osv. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta undersöka möjligheten med tillsättandet av en 
Convention/Resekommitté som skall arbeta med frågorna runt deltagande vid 
Convention och Riksmöten samt frågor runt detta. 
 
 

§ 151 Röda Fjädern. 
VGRO Jan gick igenom ett PM från Hjärnfonden gällande revisionsarbetets 
genomförande med deltagande både från Hjärnfonden och Lions. Arbetet skall 
utföras efter aktivitetens avslutande. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta att Lions representant som revisor skall vara vår 
förtroendevalda revisor. 
 
 

§ 152 The Lion. 
GRO P-O informerade runt arbetet med The Lion och ansvarsfrågorna som de 
ser ut nu. Idag är redaktören också ansvarig ut givare. AU upplever inte detta som 
en bra lösning med dubbla roller.  
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta om att ansvarig utgivare skall vara GRO 
 
AU har noterat via information från hemsidan att MD-101 har en länk för 
uppkoppling mot Facebook. Då detta inte är beslutat av GR anser AU att 
möjligheten stängs ner tills det finns beslut i ärendet. 
 

 
§ 153 Övriga Frågor. 

A. FUU-IT-Kommittén 
GRO P-O föredrog bilaga 157. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta enligt med kommitténs förslag. 
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B. Återinförande av utbildningsråd inom MD-101. 

 GRO P-O föredrog bil. 156. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta avslå införandet av utbildningsråd i kommitténs 
förslag. AU anser att MDLDC och distriktens LDC bildar ett naturligt 
utbildningsråd, spetskompetens kan vid behov adjungeras. 

  
C. Skrivelse från LC Österåker ang. Lions ekonomi. 
GRO P-O föredrog bil. 155 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta att GRO och distriktets DG besvarar brevet. 
 
D. Resepolicy 
GRO P-O föredrog bil. 158 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta att anta den framlagda resepolicyn. 

 
E. Eldsjäl. 
GRO P-O informerade att Lions MD-101 i år får mottaga 38795,40 från Eldsjäls 
biståndsfond. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta att 20000:- ges som jubileumsgåva till Distrikt 
120, Estland att användas inom barn och ungdomsverksamheten. Resterande 
medel föreslår AU att GR överför till Röda Fjädern aktiviteten. 

 
F. Kreditkortsläsare 
GRO P-O informerade om möjligheterna till användandet av kortläsare vid 
insamling av gåvor. Fördelar och nackdelar diskuterades i AU. 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta avvakta alternativet tills det finns billigare 
lösningar. 
 
G. Företagskort. 
Se § 144 

 
H. Omval DG 
GRO P-O informerade om att dokumentet med Sveriges tidigare önskan om att 
få vara pilotprojekt har skickats igen. Nu är dokumentet också undertecknat av 
respektive GRO från de övriga nordiska länderna 

 
I. Återremiss valnämnden. 
GRO P-O föredrog bil. 159 
Beslut: 
1. AU noterar den skriftliga rapporten och lägger till handlingarna. 
 
J. Estlands 20-års Jubileum.  
GRO P-O har fått en inbjudan från Estland gällande deras 20-års jubileum. Då 
MD-101 har varit med och startat upp verksamheten i Estland anser AU att 
Sverige bör skicka representant. 
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Beslut: 
1. AU beslutar att GRO P-O med maka representerar MD-101 på Estlands 20-års 
jubileum.  
 
K. ID-handling Lions 
GRO P-O informerade om diskussioner som han haft med PID Jan-Åke 
Åkerlund gällande behovet av id-handling vid insamlingsaktiviteter. GRO har 
varit i kontakt med USA och fått information att några nya medlemskort inte 
kommer att tas fram p.g.a. kostnaden. Lionsmedlemmen kan ju om det behövs 
använda sig av sitt medlemskort + id-handling 
 

 
§ 154 Nästa möte. 
 Nästa möte blir i Umeå på GR-7, 21/5 och 23/5 2009 
 
 
§ 155 Avslutning. 

GRO P-O tackade de närvarande för visat intresse och avslutade mötet. 
 

 
 
 
2009-04-20 
 
 
 
 
 
Jan Lofjärd  PO Damberg 
vGRO  GRO 
 
 
 
 
Justeras: 
 
 
 
Kenneth Persson  Lars Gunnar Holmberg 
IPGRO   Controller 
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----- Original Message -----  
From: Almqvist Bengt  
To: gro@lions.se  
Sent: Tuesday, April 07, 2009 4:02 PM 
Subject: VB: Inbjudan till MSBs introduktionskurs 
 
Hej PO 
 
Björn Åström kan inte gå på introduktionskursen 
nu i april och DG Sören har inte någon annan som vill/kan gå då. 
Finns det någon Lion i annat distrikt som vill gå sådan kurs? 
Guvernörerna kan väl skriva om kursen i sina nyhetsbrev! 
 
Hälsningar 
Bengt 


 
Från: Björn Åström [mailto:bjornastrom@telia.com]  
Skickat: den 26 mars 2009 21:29 
Till: Almqvist Bengt 
Ämne: Fw: Inbjudan till MSBs introduktionskurs 
 
Hej Bengt ! 
Jag har fått  inbjudan från MSB om introdkurs,Jag kan tyvärr ej deltaga i denna .Men det är bra om det finns 
någon annan inom Lions som vill utbilda sig. 
 
Med Hälsning  
Björn Åström 
 
 
----- Original Message -----  
From: Götesson Fredrik  
To: bjornastrom@telia.com  
Cc: Pettersson Marielle  
Sent: Wednesday, March 25, 2009 11:12 AM 
Subject: Inbjudan till MSBs introduktionskurs 
 
Hej Björn  
Här kommer inbjudan till nästa Introduktionsutbildning.  
Jag har tyvärr inte datum för höstens utbildningar ännu, men så fort jag har dem, ska jag meddela dig.  
 
mvh  
Fredrik Götesson  
MSB 


Intresseanmälan till Introduktionskurs för MSBs internationella insatspersonal 
  
Du inbjuds härmed att  anmäla ditt  intresse för att gå vår Introduktionskurs för MSBs internationella 
insatspersonal som är obligatorisk för all insatspersonal.  
Kursen består av tre utbildningsblock varav det inledande (block 1) och det avslutande (block 3) genomförs på 
distans och block 2 på MSBs lokaler i Karlstad. Distansutbildningen sker via Internet och kan således 
genomföras på hemorten. Studietakten under distansblocken är 25%. Distansblocken har fasta start- och 
slutdatum, men inga ”lektionstider” på fasta klockslag. Deltagande under hela internatsdelen är obligatoriskt.  
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Block 1 - 27 april– 10 maj distans 
Block 2 - 11 maj start vid lunchtid – 18 maj avslutas på eftermiddagen 
Block 3 – 19 maj – 5 juni 
Det finns 24 platser på kursen. Om intresset blir stort kan ett  urval vara nödvändigt.   
En förutsättning för att du ska bli antagen till utbildningen är att  du ingår i MSBs personalpool för 
internationella insatser, och att  du har lämnat alla nödvändiga dokument till rekryteringsenheten, såsom 
hälsointyg, arbetsgivarens medgivande, aktuell CV etc. 
Logi, mat och resor betalas under internatdelen av kursen av MSB (resor bokas av MSBs reseansvarige). För 
dessa åtta dagar utgår också en dagersättning enligt gällande avtal, 800 kr/dygn inkl semesterersättning. För att 
ersättas med ett  högre belopp än 800 kr/dygn så måste du uppvisa en kopia på arbetsgivarens löneavdrag för 
den perioden som du var på utbildning. På den handling som Du skickar in till MSB ska det stå angivet din 
förlorade arbetsinkomst för de aktuella dagarna (datum och belopp ska tydligt framgå). Handlingen ska vara 
signerad av din ordinarie arbetsgivare eller lönekontoret och skickas till MSB när löneavdraget är gjort. Under 
distansblocken utgår ingen dagersättning. 
  
Besvara denna inbjudan till fredrik.gotesson@msbmyndigheten.se senast den 30 mars och meddela om du har 
möjlighet att  gå kursen eller inte. Antagningsbesked kommer senast under vecka 15. 
  
Bilagor: 
Räddningsverkets kursplan för kursen. En reviderad kursplan fastställd av den nya myndigheten MSB kommer 
senare, men det mesta överensstämmer med denna. 
  
Med vänlig hälsning 
Fredrik Götesson 
________________________________________ 
Fredrik Götesson 
Urval/Antagning 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap 
Utbildningsenheten 
  
651 81 Karlstad 
Växel: 0771-240 240 
Tel: 010-240 5256 
Mobil: 0761-08 66 33 
Epost: fredrik.gotesson@msbmyndigheten.se 
www.msbmyndigheten.se 
  
 
Från: Björn Åström [mailto:bjornastrom@telia.com]  
Skickat: den 25 mars 2009 09:53 
Till: Pettersson Marielle 
Ämne: Re: ang introutbildning 
 
Hej marielle. 
Helt OK. 
Hälsar Björn Å 
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----- Original Message -----  
From: Pettersson Marielle  
To: Björn Åström  
Sent: Wednesday, March 25, 2009 8:34 AM 
Subject: SV: ang introutbildning 
 
Hej! 
Inbjudan till den andra introkursen under året kommer att  gå ut i dagarna, är det ok att  vi skickar den till dig så 
att  du sedan kan vidarebefordra den till relevanta intressenter inom Lions? 
 
Hälsningar 
Marielle 
 
 
Från: Björn Åström [mailto:bjornastrom@telia.com]  
Skickat: den 23 mars 2009 19:51 
Till: Pettersson Marielle 
Ämne: Re: ang introutbildning 
 
Hej Marielle ! 
 
Enligt det avtal som ingåtts mellan Lions och MSB i mars 2008 , är det MSB som står för alla kostnader. 
Dessutom vid ev deltagande i katastrofhjälp är Lions deltagare anställda av MSB ,och har era förmåner. 
Jag är också intresserad av de datum för introduktionskurser du har att  erbjuda, så att planläggning kan ske. 
 
Hälsar Björn Åström 
 
 
----- Original Message -----  
From: Pettersson Marielle  
To: bjornastrom@telia.com  
Sent: Wednesday, March 18, 2009 2:03 PM 
Subject: ang introutbildning 
 
 
Hej! 
 
Jag har nu stämt av med övriga berörda parter och vi kan erbjuda en plats på vardera av de 4 återstående 
introduktionskurserna för Lions.  
Hur har kostnader för deltagande i utbildning tidigare fördelats/hur föreslår ni att  dessa fördelas under 2009 
(gällande deltagande i utbildning)? 
 
 
Hälsningar 
Marielle 
 
Marielle Pettersson  
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Örby 2009-03-16 


Till: 
Guvernörsrådet inom MD 101 


 
ÅTERINFÖ RANDE AV UTBILDNINGSRÅD INO M MD 101 


 
I samband med att utbildningsprogrammet LionStegen skapades bildades ett utbildningsråd i MD 
101. Rådet bestod av tre personer, MDLDC och 2 ledamöter och hade till uppgift att med 
bakgrund i utvärdering av genomförd utbildning och övrig feedback samt egna tankar löpande 
uppdatera det utbildningsmaterial som skulle användas inom MD 101. 
 
Avsikten var att säkerställa kvalitén och försöka höja nivån på den utbildning som delgavs på alla 
nivåer inom MD 101. Eftersom utbildning är att anse som ”färskvara” måste all utbildning 
ständigt utvärderas i avsikt att förbättra den. 
 
För att klara detta arbete är det nödvändigt att det finns en grupp inom vilken tankar och idéer och 
behov av förbättrat utbildningsprogram kan bearbetas och omformas till ett pedagogiskt material.  
 
Utbildningsrådets sammansättning m.m. 


• Rådet skall bestå av tre personer, MDLDC som ordförande/sammankallande 
och två ledamöter. 


• Ledamöterna skall ha erfarenhet av vuxenutbildning, gärna inom Lions. 
• Mandattiden bör vara tre (3) år. 
• Val förrättas så att endast en av de tre personerna i rådet byts ut i taget detta 


för att säkerställa kontinuiteten inom rådet. (Inledningsvis bör en ledamot 
väljas på ett (1) år med möjlighet till omval på tre (3) år och en ledamot 
väljas på två (2) år med möjlighet till omval på tre (3) år).  


 
Rådets arbetsuppgifter och ekonomi 


• Rådet skall vara MDLDC behjäplig med utvärdering och vid behov 
förändring av utbildningen på MD-nivå 


• Rådet ges ekonomiska förutsättningar för att kunna ha ett (1) årligt möte. 
Övriga kontakter kan ske via mail eller på telefon. 


• Rådet ansvarar för utarbetandet av ett för MD101 gemensamt 
utbildningsmaterial på klubb- och distriktsnivå. Utbildningsmaterialet, som 
löpande skall uppdateras skall finnas tillgängligt på MD 101´s hemsida. 


 
Förslag på ledamöter: Finn Bangsgaard LC Svansjö sammankallande, Olof Ejdeblad LC Bankeryd 
VDG och ännu ej namngiven yngre medlem från stockholmsområdet. 


 
Finn L Bangsgaard/Lars Kuntze/Patrik Persson 
 Ny FUU-kommitten 
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PO  Dambergs bidrag till  den s.k. vitboken kring händelserna med Världens Barn och Lions kostnader 
för insamlingsbössor med mera. 
 
 
Den första gången jag blev informerad om problematiken var vid ett möte med AU i Stockholm den 
2-3 februari 2008. 
Närvarande vid detta möte var GRO Kenneth Persson, Controller Ralph Ahlqvist, VGRO PO 
Damberg, Kontorsansvarig Jan Demuth, samt IPGRO Anette Eiserman – Wikström per telefon och 
mail från sjuksängen. 
 Då fick vi av controller Ralph Ahlqvist information om att det fanns stora egna kampanjkostnader 
som vi skulle få svårighet att hantera. Som jag förstod det då hade man helt enkelt inte lärt för sig 
vilka regler som gällde inom samarbetet Världens Barn/Radiohjälpen. 
 
Den person som var Lions högste ansvarig i denna aktivitet var Jan Demuth som satt som Lions 
representant i den s.k. Referensgruppen. De personer som sitter där skall vara i princip de som har ett 
sådant uppdrag eller tjänst så att man har beslutande rätt i de frågor som kan dyka upp på ”bordet”. 
Hur tillsättandet av Jan Demuth gått till har jag ingen kunskap om. 
Jag har heller fortfarande inte sett, trots efterforskning den ursprungliga avtal som Lions tecknat med 
Världens Barn/Radiohjälpen.  
 
När jag då vid nämnda AU möte kraftigt protesterade och anmärkte på tillvägagångssättet och att 
Lions borde ha en annan representation i Referens gruppen, så meddelade då Jan Demuth att han 
omedelbart avgick från detta uppdrag. 
De kostnader som Lions lagt ner för insamlingsdelen presenterades då med ett belopp av 531 885 
utöver den förskotterade delen av gemensamma insamlingskostnader som då presenterades vara 
387 450. 
Projekt ansökan var på 2 947 767 och den totala insamlingskostnaden får vara max 15 % dvs. 
442 165 .  Alltså ett negativt resultat med 477 170. 
 
Vid mitt protokollformulerande ville jag för GR`s skull dokumentera detta men fick inte av övriga 
acceptans på att ge full och öppen information kring frågan. Formuleringen som accepterades i 
protokollet blev – När det gäller aktivitetsmedel så har ett underskott uppstått i Världens Barn 
projektet. Kostnaden för aktiviteten har inte kunnat matchas fullt ut inom den ram som medges för 
världens Barn - . 
 
Ungefär vid samma tidpunkt hade jag vid ett annat besök på kontoret haft tillfälle att se den aktuella 
fakturan på inköp av bössor och kunnat konstatera att den attesterats av GRO Kenneth Persson. 
 
Nästa tillfälle när frågan berörs i protokoll är vid GR 6 i Skövde under § 97 Världens Barn. 
Vid detta GR möte var jag med anledning av sjukdom inte protokollförare. 
Där ” Maud Nordell redovisade bakgrunden till de kostnader som uppkommit genom bl.a. inköpa av 
insamlingsbössor. Det administrativa bidrag som kan utnyttjas täcker inte kostnaderna utan ett 
underskott kommer att uppstå. 
Beslut: GR beslutar ge AU i uppdrag att gå igenom hanteringen samt se över delegationen och 
återrapportera på nästa guvernörsrådsmöte i maj. ”  
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Vid nästa AU nr 7 8-9 mars 2008 möte diskuteras frågan ytterligare och frågtecknen kring hur det 
skall hanteras är fortfarande inte klara. Ralph vill diskutera med revisorn eftersom det så långt vad 
jag minns konstateras att kostnaderna kommer att drabba administrativa medel. 
 
§ 123 D. Världens Barn 
Fortsatt diskussion kring kostnaderna kring aktiviteten. 
GRO tar samtal med Maud Nordell kring hur arbetet fungerat inom insamlingsgruppen. 
Beslut:  


1. Ralph Ahlqvist ersätter Jan Demuth som Lions representant i Referensgruppen Världens 
Barn 


2. Beslöts om en ny utformning av insamlingsgruppen. 
3. Den skall bestå av Kenneth Persson (sammankallande) Maud Nordell, Ralph Ahlqvist, Jan 


Demuth samt en ur den nuvarande VDG gruppen. 
 
 
AU 8 5-6 april 2008. 
 
Här fortsätter ju diskussionerna i AU men vad som protokollförts 
 Är § 131A. 
Efter någon ytterligare justering bedömer Ralph att årets kostnader följer rambudget. 
§ 135 Världens Barn 
Beslut 2. AU föreslår GR besluta att nya arbetsgrupper utses i samarbetet med Världens Barn. 
Till Referensgruppen föreslås Ralph Ahlqvist.  
Till insamlingsgruppen föreslås Maud Nordell.  
Till arbetsgruppen Föreslås Maud Nordell, Lars Kuntze, Jan Demuth och Kenneth Persson som 
sammankallande. 


4. GRO Kenneth och Controller Ralph uppvaktar Världens Barns ledning, Finn Nordgren för 
att diskutera Lions insamlingskostnader. 


 
AU 9 5-6 april. 
§ 151. Världens Barn. 
Arbetsgrupper. 
AU drar tillbaka sitt i protokoll nr 8 § 135 Beslut 2 presenterade förslag till arbetsgrupper. 
Ralph Ahlqvist meddelade att han inte längre står till förfogande som MD´s representant  
I Världens Barns referensgrupp eller annat uppdrag inom aktiviteten. 
Beslut:  
1. AU beslutar lämna över frågan om arbetsgrupper och representant i referensgruppen till GR för 
beslut.  
 
 
Nästa gång frågan dokumenteras är vid GR 7 där diskussionen är livlig och GRO ger en muntlig 
dragning kring de problem som varit. § 109. GR beslutar att underskotten i aktiviteten i sin helhet 
skall belasta administrativa kassan för verksamhetsåret.  
 
 
Det jag ytterligare har att tillföra är att i samband med GR`s förmöte inför GR 4 i november ditt 
Världens Barns Projektledare Peter Hjukström inbjudits av DG Pär Oremo, så hade jag ett informellt 
samtal med Peter. 
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Jag vill betona att samtalet var på Peters initiativ och rörde de ekonomiska problem vi hamnat i 
samband med insamlingen 2007. 
Peter berättade att hans roll var bl.a. att informera samarbetsorganisationerna inom Världens Barn 
vilka regler och villkor som gällde. 
Det hade han även gjort när Lions kom med och då med vår representant i referensgruppen Jan 
Demuth. 
Han uttryckte sig ungefär så här att han var förvånad då hans genomgång kring regelverket med Jan 
varit väldigt tydlig. 
 
 
 
Skara 2009-02-13 
 
 
PO Damberg 
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Intressekonfliktförsäkran 
 
Med hänsyn till organisationens trovärdighet och integritet gentemot dess medlemmar och 
allmänheten, antar förtroendevalda och anställda tjänstemän inom multipeldistrikt 101 Sverige av 
Lions Clubs International följande grundregler gällande öppenhet avseende transaktioner och 
förhållanden som kan utgöra risk för intressekonflikt. 
 
•Varje förtroendevald och anställd skall undvika situationer där deras personliga intresse kan komma 
i konflikt med, eller synas komma i konflikt med, multipeldistriktets intressen. 
 
•Användning av multipeldistriktets tillgångar på olagligt eller arättmätigt sätt är strängt förbjudet. 
 
•Alla multipeldistriktets tillgångar och avtal skall öppet redovisas. 
 
•All bokföring skall ske enligt god redovisningssed och vara försedd med verifikationer. 
 
• Denna försäkran skall undertecknas av varje förtroendevald i början av varje ny mandatperiod och 
av varje anställd vid anställningens början. Försäkran gäller under hela mandatperioden resp. 
anställningstiden. Det är den förtroendevaldes alt. anställdes skyldighet att anmäla eventuella 
ändringar som kan uppstå under försäkrans giltighetstid. 
 
Jag anmäler härmed nedanstående affärsrelation(er) eller andra förhållanden, som kan leda till eller 
synas innehålla intressekonflikt. (Vänligen ange “INGEN”, om ovanstående mening inte är 
tillämplig). 
 
__________________________________________________________________________ 


__________________________________________________________________________ 


__________________________________________________________________________ 


 


Jag försäkrar härmed att jag respekterar ovanstående försäkran gällande intressekonflikt och att jag 
ovan angivit sådana förhållanden som kan leda till intressekonflikt. Jag försäkrar vidare att jag 
omgående kommer att till Guvernörsrådets ordförande/Guvernörsrådet anmäla ändringar av sådana 
förhållanden som uppstår under mandatperioden/anställningstiden. 
Jag är också införstådd med att jag kan behöva lämna min befattning om intressekonflikt uppstår. 
 
 
………………………………….. 
Ort och datum 
 
…………………………………………… 
Signatur 
 
…………………………………… 
namnförtydligande 
(IntressekonfliktMD101) 
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     Stigtomta 2009-04-16 
 
NYA FUU-KO MMITTÉN 
 
Nya FUU-kommittén har av guvernörsrådet fått uppdraget att inför nästa 
guvernörsrådsmöte bereda frågan avseende uppdrag och förslag på IT-ansvarig och IT-
kommitté. 
 
Nya FUU-kommittén framlägger följande förslag beträffande IT-kommitténs 
sammansättnig och uppdrag:: 
 


• att följande personer ingår i gruppen: Sune Karlsson LC Hindås som expert i IT-
frågor, Kerstin Forsgren-Fredriksson LC Östersund/Brunkullan som representant 
för distriktens IT-ansvariga samt Lars Kuntze LC Oxelösund som 
sammankallande. 


• att uppdraget i första skedet sträcker sig fram till 31 dec 2009 


• att uppgiften för gruppen i första hand blir att se till att åtgärda de mest akuta 
problem samt att sammanställa befintlig dokumentation för Svenska 
medlemsdatabasen och registerprogram samt att inför 2009-2010 göra en 
beräkning av årskostnaden för support av medlemsregistret. 


• att göra ett förslag på en långsiktig strategi för Svenska medlemsregistret 


• att upprätta en arbetsbeskrivning för supportfunktionen 


• att upprätta en arbetsbeskrivning för distriktsansvariga 


• att för guvernörsrådet framlägga ett prioriterat förslag på kvalitetsförbättringar av 
funktioner i Svenska medlemsregistret. Förslagen skall innehålla en beskrivning 
av funktionen samt uppskattad tid och kostnad för förändringen. 


• att upprätta ett avtal med leverantör för att säkerhetsställa systemets funktionalitet  
och fortlevnad och som på uppdrag kan genomföra de förändringar som 
beslutats. 


• att vara en rådgivande instans i multipeldistriktet datafrågor och hjälpa till med att 
ta fram förslag på system och program som behövs för att administrationen skall 
vara så kostnadseffektiv som möjligt.  


  
 
Lars Kuntze/Patrik Persson/Finn Bangsgaard 
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RES EPO LICY 
Riktlinjer för resor 


 
Inledning 
 
Dessa riktlinjer gäller personer med uppdrag inom Lions International, MD 101, vid resor som 
sker för fullgörande av tilldelat uppdrag och som skall betalas av Lions. 
 
Alla resor ske så kostnadseffektivt som möjligt under förutsättning att de sker på ett säkert och 
tryggt sätt med minsta möjliga miljöpåverkan. 
 
De som har att följa denna policy ska förstå vikten av ett säkert och kostnadseffektivt 
miljöanpassat resande och inse att genom sitt handlande man kan bidra till en säkrare och mer 
miljöanpassad trafik. 
 
Ett aktivt engagemang från alla berörda är nödvändigt för att dessa riktlinjer efterlevs. 
 
Att riktlinjer efterlevs kan också bli föremål för revision. 
 
Syfte 
Syftet med resepolicyn är att ge förutsättningar för att persontransporter som har samband med 
uppdrag för Lions räkning ska ske till: 
 


- bästa möjliga ekonomi 
- hög trafiksäkerhet 
- lägsta möjliga påverkan 


 
 
ALLMÄNNA REGLER FÖR RESOR 
 
Lions eftersträvar att resor och logi i tjänsten skall vara kostnadseffektiva. Detta innebär 
följande: 
 


- Resenären ska välja det lämpligaste färdmedlet med hänsyn till kostnad och tid. Ett billigt 
färdsätt ska väljas så länge det inte medför hinder att genomföra uppdraget på 
effektivaste sätt. 


- Resenären ska noga beakta miljöaspekter vid val av färdmedel och logi. 
- Grunden för en god ekonomi ligger i en effektiv planering. God framförhållning och 


samordning av bokningar ger möjlighet att utnyttja speciallösningar till lägre priser. 
- Intjänad leverantörsbonus får endast utnyttjas i samband med resa i uppdrag för Lions. 


 
 
 
 
 
TILLÄMPNING AV REGLERNA 
Planering av resor 
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Resandet är en viktig och oftast nödvändig del av ett uppdrags fullföljande. Det är också en dyr 
och tidsödande aktivitet. I första hand ska alternativ till att resa övervägas. Kan ”virtuellt 
resande” t.ex. telefonmöte eller videokonferens användas istället? 
 
När ett möte kräver resa, ska resan planeras på så sätt att tid och reskostnader minimeras. 
Inriktningen bör vara att billigaste färdsätt väljs med hänsyn till miljöpåverkan och riskerna i 
trafiken. Vid beräkning av kostnaderna ska hänsyn tas till alla delar, t.ex. logi, traktamenten och 
restid. Det innebär att i normalfallet att kollektiva transporter som tåg eller buss bör väljas i 
första hand och personbil i andra hand. Av miljö- och trafiksäkerhetsskäl kan tåg i kombination 
med övernattning vara ett lämpligare val än flyg. 
 
Framförhållning medger möjlighet att på bästa sätt uppnå prisnedsättning samt även reservation 
av plats på färdmedel och hotell som innebär tillräcklig flexibilitet och rimlig standard. 
 
Möten bör förläggas så att resandet effektiviseras. Planera för att samåka och att genomföra flera 
ärenden under samma resa. 
  
Samåkning skall uppmuntras. 
 
När möten planeras ska platsen väljas med tanke på alla deltagares sammantagna resa. 
 
Godkännande av tjänsteresa 
En resekostnad uppstår i princip när resan beställs. Kostnad för resa skall godkännas av 
attestberättigad. 
 
Att tänka på vid beställning 
Inom kollektivtrafiken finns det en mängd olika möjligheter till prisrabatter, värdekort, 
dygnskort etc. Det är viktigt att göra sig förtrogen med de olika biljettsystemen och nyttja 
möjligheterna till prisrabatter 
 
Tåg 
För resa med tåg gäller generellt att 2:a klass ska nyttjas. Undantag från detta ska prövas med 
stor restriktivitet. Vid resa med nattåg får resa företas i singelkupé 
 
Bil 
Nyttjande av egen bil ska ske endast i undantagsfall.  
Böter för trafikförseelser och kostnader i samband med skador på eget fordon m.m. ersätts inte 
av Lions. 
 
Taxi 
Resa med taxi kan ske när lämpliga allmänna kommunikationer saknas. Samåkning med taxi kan 
ibland vara billigare än kollektivtrafik och bör då utnyttjas. 
Pris och betalningssätt görs upp i förväg. Uppmärksamhet skall ske på fasta priser till och från 
flygplatser/motsvarande. 
 
 
Flyg  







Bil 158 
2009-04-20 


Sidan 3 av 3 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


Flygresor ska i största möjliga utsträckning ske med billigaste möjliga alternativ. Inrikesflyg får 
endast utnyttjas om resan överstiger 50 mil och om en sammanlagd tidsvinst på minst fyra 
timmar kan göras i jämförelse med annat färdsätt. 
 
Logi/hotell 
Övernattning sker på hotell av normalstandard. 
Där hotell med likartad standard finns som val ska hotell med uttalad miljöpolicy prioriteras 
Vid privat logi utgår nattraktamente. 
 
Egna konferensarrangemang 
Vid anordnande av egna konferensarrangemang skall detta ske utifrån vad som angivits ovan 
beträffande kostnader, säkerhet och miljö samt att konferenstider anpassas till allmänna 
kommunikationer. 
 
 
ÖVRIGT 
Utbetalning av ersättningsberättigade kostnader 
Utbetalning av ersättningsberättigade kostnader sker enligt den särskilda policy som finns 
framtagen för detta och med användande av blanketten för reseräkningar 
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Internationellt ungdomsutbyte 
 
Per den 31 mars är det 67 ansökningar som har skickats till internationella läger.  De flesta av dessa ungdomar 
har  fått  acceptance från mottagande land på placering. Och en del av dessa har redan fått  sin 
värdfamiljplacering.  
Fördelning per land: Australien 2, Canada 1, Japan 2, USA 5,  Europa  57.  
Upphandling av flygbiljetter har påbörjats. 
  
Placering av inkommande ungdomar som ska delta i MDs läger i GD, SV och VG pågår. Det är ca 75 
ungdomar som kommer att  delta i lägren 2009. Planeringen för läger sommaren 2011 har påbörjats. 
 
MD tog emot fem ungdomar från Australien under perioden 20 december – 8 januari. Dessa ungdomar var 
placerade i värdfamiljer  
(distrikten P, A, SM )  i Kil, Deje, Älta,  Sölvesborg och Skelleftehamn 
 
Ansökningarna till de internationella lägren har genomförts t ill största delen elektroniskt. Övergången från 
ansökningar på papper till digital version har skett  utan större svårigheter.  
 
Kompletta ansökningar med underskrifter har skannats in och sen skickats via mail t ill mottagande land. 
Vanligtvis brukar man få skicka 4 papperskopior på ansökan per post t ill mottagande land, detta har i år endast 
skett  undantagsvis.  
Fördelarna med digitala elektroniska är många, våra utresande ungdomar har fått  snabbare besked om 
acceptance om placering på läger, information om flyg mm har kommit snabbt.  
 
Lägerkatalogen – Program för vårt ungdomsutbyte har funnits att  hämta på Lions hemsida. Det förefaller inte 
ha vållat några större svårigheter för klubbarna och ungdomarna att hitta informationen. Klubbarna har kunnat  
rekvirera en utskrift  av lägerkatalogen i Pdf – format.  Information om förändringen  gick ut  den 28 oktober 
gått  ut via mail t ill samtliga klubb-presidenter (vissa klubbar info till sekreterare).   
 
 
LEO 
Ändringen av översättningen av ordet ”offervilja”  har godkänts. Den nya översättningen är ”omtanke”. 
I varje nummer av  t idningen The Lion  kommer det att  finnas en spalt om  LEO, nyheter, verksamhet, projekt.   
 
Det pågår aktiviteter i några distrikt för att starta LEO-klubbar. I exempelvis i SM är LEO-klubben Sölvesorg 
( 18 medlemmar ) ute och deltar i möten för att  hjälpa till att  starta  ny LEO-klubbar.  Internetklubbar har 
också börjat att  diskuteras som en möjlig utveckling för LEO.     
  
 
Kampen mot droger – Lions Quest   
Under höstterminen 2008 genomfördes 22 kurser varav 8 uppföljningskurser.  
Veckoslutsutbildning av  2 – 3 Lions Quest-säljare för varje distrikt har genomförts. Dessa personer skall vara 
villiga att  under en tid av 2 – 5 år i sina respektive distrikt vara behjälpliga att presentera Lions Quest-
programmet.  
 
Möjligheterna för att öka antalet bokade kurser har förbättrats i och med att vi sedan föregående GR-
sammanträde fått  det positiva beskedet att  regeringen tillskjutit  mera pengar för utvärdering av program mot 
mobbning i skolor. Detta innebar att  Lions Quest ”T illsammans” kom med bland de program som utvärderas 
under tre år på statens bekostnad. 
 
Narkotikasökhundar 
Tullverket har låtit  utbilda 14 hundar med medel från Lions. Just nu pågår utbildning av en hund för placering 
i Stockholm som är den sista av lions av medel från Lions.  
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De dryga 600 000 kronor som finns med MDs projektmedel är nu i praktiken utnyttjade. Behovet är en viss 
summa varje år för att  säkerställa en jämn utbildning. Det bör ligga på cirka 200 000 kronor per år.  
 
Under detta år kommer 12 hundar att  tas ur t jänst. Därför behövs nya utbildningar genomföras för nya hundar.  
En rapport över vilket samhällsvärde hundarna har för narkotikabekämpningen skall publiceras i The Lion. 
I den rapporten kommer det att framgå hur mycket varje lionshund har sökt upp.  
 
Innedrog 
GHB är i dag en innedrog, särskilt  utbredd i Väst Sverige, med lägsta ålder kring 12 år. Beroendet ska uppstå 
snabbt med snabbt stigande doser. Avgiftning måste ske under sjukhusvård. Ett observandum som visar att  det 
för Lions finns många missbruksdroger att  jobba mot. Vi får inte förlora kampen mot droger.  
 
 
Orkester Norden  
Rapport från Lennart Fridén  
   
Orkester Norden är ett Lions Nordiska Samarbetsråds projekt som startade 1993. Överskottet från PIP Sten 
Åkestams narkotikaseminarium var grundplåten. Föreningen Norden och Lions NSR garanterade för projektet 
de tre första åren. Därefter har Nordiska Rådet varit huvudsponsor och har satsat över 20 miljoner kronor 
hittills. Svenska Rikskonserters insats uppgår till över 9 miljoner och Lions NSR har bidragit med 3.7 miljoner 
kronor. Lions nordiska multipeldistrikt bidrager med SEK 3.000 för varje musiker. Lions klubbar ställer 
dessutom upp med olika hjälpinsatser vid konserter och brukar bjuda på en måltid före konsert. 
 
Verksamheten har fr o m 2008 tagits över av tre norska organisationer som utlovat att  driva projektet i fem år. 
Därefter hoppas man att  någon dansk organisation tar över. Hittills har orkestern haft över 1400 deltagare, 
varav Sverige haft med 433 musiker. Uttagning av musiker sker genom uppspelning för en jury med 
professorer och framstående musiker i varje 
nordiskt land. 
 
Deltagarna genomgår en seminarieperiod om 10 dagar och därefter deltager man i en turné, som 2008 var 
förlagd till Nordnorge. Man har hela tiden haft världsdirigenter som Esa Pekka Salonen, Okko Kamu, Leif 
Segerstam, Paavo Järvi, Stefan Solyom m fl. Turnén 2009 går bl a till Italien. 
 
Orkestern har medverkat vid många tillfällen som gett hög status t  ex vid invigningen av de tre ambassaderna i 
Berlin 1999, vid Nordiska Rådets 50-årsjubileum på operan i Helsingfors och vid firandet av 100 årsdagen av 
Dag Hammarskjölds födelse. Nordiska ministerrådet har genomfört en utvärdering av orkesterns verksamhet 
och den ger ett  mycket positivt resultat.  Svenska Rikskonserters chef anser att  orkestern håller lika hög 
standard som professionella symfoniorkestrar. De Lions som har hört orkestern är mycket entusiastiska över 
projektet. 
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----- Original Message -----  
From: Almqvist Bengt  
To: P O Damberg  
Sent: Monday, April 06, 2009 5:11 PM 
Subject: SV: investeringar till Afrika 
 
GRO 
 
Hjälpkommittén föreslår att Lions inte 
engagerar sig i dessa investeringar. 
 
Hälsningar 
Bengt  


 
Från: P O Damberg [mailto:po.damberg@comhem.se]  
Skickat: den 17 mars 2009 12:53 
Till: Bahare Haghshenas  
Kopia: Almqvist Bengt  
Ämne: Re: investeringar till Afrika 
 
Hej  Jag sänder detta vidare till ordföranden i vår Hjälpkommittè 
PO Damberg 
Lions Guvernörsrådsordförande 
0511-10944 / 070-5660471 
GRO@Lions.se 
 
----- Original Message -----  
From: Bahare Haghshenas  
To: Lions ; gro@lions.se  
Sent: Tuesday, March 17, 2009 11:39 AM 
Subject: investeringar till Afrika 
 
Hej PO och Lions! 
 
Jag arbetar med MYC4,  är en online marknadsplats, som kopplar ihop människor från hela världen 
med afrikanska entreprenörer som saknar kapital för att utveckla sina företag. Det är ingen 
välgörenhet – utan en investering. Jag undar om Lion är interesserad av att hjälpa mig att sprida detta 
i Sverige??  Marknadsplatsens syfte och bidrag överrenssetämmer väl överrens med Lions 
värderingar och arbete. Vore spännande om ni kunde med ert nätverk stödja denna teckniska 
innovation som bygger broar mellan människor, förmedlar kapital och kunskap, utifrån ett mer 
jämlikt och relationsbyggande logik. En win-win koncept.  


 I Afrika är tillgången på kapital  mycket begränsad, men med Internet som infrastruktur överbryggar 
MYC4 gapet mellan människor med ekonomiska behov och människor med ekonomiska 
tillgångar.Genom att stärka existerande små och mellanstora företags möjlighet att utvecklas vill 
MYC4 bida till ekonomiskt tillväxt och därmed en långsiktig hållbar utveckling.  


MYC4 underlättar utlåning genom en transparent aktionsprocess  där investeraren själv  bestämmer 
hur stort belopp de vill låna ut (minsta belopp 50 kr) och till vilken ränta  De investerare som 
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erbjuder de mest attraktiva räntorna ”vinner” möjligheten att få låna ut. Företaget betalar tillbaka 
lånet måndasvis med ränta och dessutom kan investeraren följa varje företags utveckling steg för 
steg. MYC4 har idag engagerat fler än 13 900 personer från 84 olika länder runt om i världen som 
tillsammans har lånat ut över 73 miljoner kr till närmare 4000 företag. 
 
Idag ligger svenskar på topp 5 bland de som lånar ut och vi planerar expantion till sverige under 
2009. Vänligen läs mer om vår svenska styrelse här - 
 https://www.myc4.com/Portal/WebForms/About/Default.aspx?NameKey=SWEDEN  
 


Vänligen se mer info om MYC4; 
https://www.myc4.com/Portal/WebForms/About/Default.aspx?NameKey=BACKGROUNDERS 
eller se 
https://www.myc4.com/Portal/WebForms/About/Default.aspx?NameKey=DOWNLOAD_CENTRE 


Ser fram emot att höra från dig, 
Med vänliga hälsningar 
Bahare  
 
 


Bahare Haghshenas 
Head of Country Roll Out 
Cell +45  2750 7015 
bahare@myc4.com 


 


MYC4 A/S 
Frederiksholms Kanal 4, 4. 
DK-1220 Copenhagen K 
Denmark 
Phone: +45 7026 2015 
Fax: +45 4926 2015 
http://www.myc4.com 
 
LET'S END PO VERTY BY 2015: MYC4 connects people and capital online to facilitate investments in 
African Businesses - in support of the United Nations 2015 Millennium Development Goals and Global 
Compact. 


  http://viewer.zmags.com/showmag.php?mid=fwrqs  
 
 








Bil 163 
2009-04-27 


Sidan 1 av 2 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


 







Bil 163 
2009-04-27 


Sidan 2 av 2 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


 








Bil 153 
2009-04-14 


Sidan 1 av 1 


LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 


2008-2009 


----- Original Message -----  
From: Almqvist Bengt  
To: P O Damberg  
Sent: Wednesday, April 08, 2009 3:45 PM 
Subject: SV: Behandlinga av motioner och förslag. 
 
Hej 
Jag kan försvara tankarna och skrivningarna om Pengapåsen. Och tycker alltså, liksom GR, att 
skrivningen inte behöver stramas upp. 
 
Motionerande klubben tycker ju att det är fel att GR beslutade att betala ut 1 milj. till projektet 
Restaurangskolan. 
Det beslutet tycker jag att GRO Kenneth skall förklara och försvara. 
 
Bör Kenneth föra talan över denna motionen!? 
 
Hälsningar 
Bengt  
  
 





